

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group က စနေနေ့တိုင်း တိုက်ရိုက် ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ တစ်ဖက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မိဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ် ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ ပြုလုပ်မယ့် အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ ဒီဘိတ်တွေကို ပံ့ပိုးကူညီဖို့ DVB Debate မှာ ရန်ပုံငွေ ရှိပါတယ်လို့ အသိပေးလိုပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့

‘ *What kind of protection do Women need in Myanmar?* ’
ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၂၉၂၇၄၃ နဲ့ debate@dvb.no ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ ` မြန်မာအမျိုးသမီးတွေ ဘယ်လို အကာအကွယ် လိုအပ်နေသလဲ ` ဆိုတဲ့ ဒီဘိတ်ကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

၂၀၁၀ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအပြီးမှာ သမ္မတဦးသိန်းစိန်အစိုးရ အာဏာရလာခဲ့ပါတယ်။ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးဟောင်း သမ္မတက လှိုင်းသုံးလှိုင်းဖြင့် မြန်မာသစ်ကို ဖော်ဆောင်ခဲ့ရာမှာ နိုင်ငံရေး အပြောင်းအလဲတွေက အရွေ့တစ်ခုကို ရောက်ခဲ့ပြီလို့ သုံးသပ်ကြသူတွေ ရှိသလို အပြောင်းအလဲဟာ နှေးကွေးနေတယ်၊ တန်ဖိုးတယ်လို့ ဝေဖန်သူတွေလည်း ရှိပါတယ်။

မျက်မှောက်ခေတ် မြန်မာနိုင်ငံရေး အပြောင်းအလဲတွေမှာ အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ လက်နက်ကိုင် တိုင်းရင်းသားတွေနဲ့ နိုင်ငံရေးအင်အားစုတွေ အားလုံး တွန်းနေတဲ့ ကိစ္စကတော့ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ ဒီမိုကရေစီရေးပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံသားအားလုံး တန်းတူညီမျှရေး၊ တိုင်းရင်းသားတွေ ကိုယ်ပိုင် ပြဋ္ဌာန်းခွင့် ရရှိရေးမှာ အရေးကြီး လုပ်ဖို့ လိုအပ်နေတာကတော့ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်ရေးပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီမှာလည်း လွှတ်တော်နဲ့ နိုင်ငံရေးအင်အားစုတွေက တစ်ဖက်နဲ့ အစိုးရနဲ့ တစ်ဖက်က တစ်ဖက် အားစမ်းနေတဲ့ အသွင်ဆောင်လာပါတယ်။

ဒီအချိန်မှာပဲ အမျိုးစောင့်ဥပဒေတွေလို့ အမျိုးဘာသာ သာသနာ စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ဝင်တွေက တိုက်တွန်းတင်ပြလာတွေကို သမ္မတဦးသိန်းစိန်ရဲ့ စပွန်ဆာနဲ့ လွှတ်တော်ကို တင်လာတဲ့ ဥပဒေကြမ်းလေးရပ် ရှိပါတယ်။ သမ္မတဦးသိန်းစိန် စပွန်ဆာပေးထားတဲ့ ဥပဒေကြမ်းလေးရပ်မှာ 'ကိုးကွယ်ရာဘာသာ ကူးပြောင်းခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်း'၊ 'လူဦးရေတိုးပွားနှုန်း ထိန်းညှိခြင်းဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု ဥပဒေကြမ်း'၊ 'မြန်မာဗုဒ္ဓဘာသာဝင် မိန်းမများ အထူးထိမ်းမြားခြင်း ဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်း' နှင့် 'တစ်လင်တစ်မယားစနစ် ကျင့်သုံးခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်း' တို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီဥပဒေတွေဟာ မြန်မာအမျိုးသမီးတွေကို အကာအကွယ်ပေးမှာ အမှန်ပါလား၊ ဘယ်လောက်အထိ သေချာပါသလဲ၊ အမျိုးသမီးတွေကရော ကျေနပ်ပါရဲ့လား။ သူတို့ကို အကာအကွယ်ပေးနိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်လက်ခံပါရဲ့လား။ နောက်တစ်ခုက မြန်မာအမျိုးသမီးတွေဟာ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်သက်သက်ပဲ မဟုတ်ပါဘူး။ ခရစ်ယာန်ဘာသာကို ယုံကြည်သက်ဝင်တဲ့ တိုင်းရင်းသူတွေလည်း ရှိပါသေးတယ်။ ထို့အတူ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်၊ ဆစ်စ်ဘာသာဝင်နဲ့ အစ္စလာမ်ဘာသာဝင် မြန်မာအမျိုးသမီးတွေလည်း ရှိပါသေးတယ်။ သူတို့ကိုရော လုံလောက်တဲ့ အကာအကွယ်တွေ ပေးပြီးဖြစ်ပါသလား။ သူတို့အတွက် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် မြန်မာအမျိုးသမီးတွေလောက် အကာအကွယ်ပေးဖို့ မလိုအပ်ဘူးလား။

အခုနောက်ဆုံး ကောက်ယူထားတဲ့ လူဦးရေစာရင်းအကြမ်းအရတော့ နိုင်ငံလူဦးရေစုစုပေါင်းမှာ အမျိုးသမီးဦးရေက အမျိုးသားဦးရေထက် ဦးရေနှစ်သန်းလောက် များနေတာကို တွေ့ရပါတယ်။

ဒီတော့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဦးရေအများစုဖြစ်နေတဲ့ မြန်မာအမျိုးသမီးတွေကို သမ္မတစပွန်ဆာပေးထားတဲ့ ဥပဒေကြမ်းတွေနဲ့ ဘယ်လို အကာအကွယ်ပေးနိုင်ပါမလဲ။ ` မြန်မာအမျိုးသမီးတွေ ဘယ်လို အကာအကွယ်တွေ လိုအပ်နေသလဲ၊ မြန်မာအမျိုးသမီးတွေ လက်ထပ်ထိမ်းမြားဖို့ နောက်ထပ် ဥပဒေ လိုအပ်နေသေးလား ` DVB Debate ကို မန္တလေးအထူးအစီအစဉ်အဖြစ် တင်ဆက်ရိုက်ကူးပါတယ်။

သူတို့အမြင်

“ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် အမျိုးသမီးက ဘာသာခြားယူရင် တရားဝင်မယား မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ တရားဝင် မယား ဖြစ်ချင်ရင် ဘာလုပ်မလဲ။ သူ့ဘာသာထဲကို ပြောင်းလိုက်ရတယ်”
ဒေါက်တာအရှင်သောပါက - အမျိုးဘာသာ သာသနာ စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့။

“အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးတို့ အတွက် အရေးကြီးတဲ့ဆုံမှတ်ကို ရောက်နေတဲ့အချိန်မှာ ငါတို့တိုင်းပြည်ဟာ မျိုးစောင့် ဥပဒေတခုတည်းနဲ့ ငြင်းခုံမနေသင့်ဘူး” **ဦးပညာသီဟ** - ရွှေညါဝါဆရာတော်။

“လူကို ချုပ်ကိုင်လို့မှ မရတာ။ လူမှာ လွတ်လပ်ခွင့်ရှိတယ်။ လူ့ရဲ့အခွင့်အရေးတွေဟာ ဒီမျိုးစောင့်ဥပဒေအားဖြင့် ဆုံးရှုံးမယ်ဆိုလို့ရှိရင် တခုခုတော့ ဖြစ်လိမ့်မယ်။ ဘာဖြစ်မလဲ ဆိုတာတော့ ကြိုမသိဘူး။” **ဦးလူအေး** - ခရစ်ယာန် မက်သဒစ်သင်းအုပ်ဆရာ။

“မျိုးစောင့်ဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းရလောက်အောင် ကျမတို့အမျိုးသမီးတွေက ကိုယ်ကျင့်တရား ပျက်နေလို့လား။ ကိုယ့်အမျိုးကိုယ်စောင့်ထိန်းရမယ်ဆိုတာ မွေးရာပါစိတ်ထဲက သိပြီးသား။
ဒေါ်စန္ဒာမင်း - လွှတ်တော်အမတ်။

Information links:

- <http://burma.irrawaddy.org/interview/2014/03/18/56384.html>
- <http://www.president-office.gov.mm/>
- <http://womenofburma.org/>
- <http://www.mizzimaburmese.com>